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 البحثص لخستم
 

مشكلة  إنهيار وتصدع المنشآت الخرسانيه قد اصبحت من المشاكل الهامه التي يجب الوصول الى منع 

لانهيار حتى و من أهم  أسباب  هذه المشكلة عدم وجود الوعي الكافي باسباب التصدع وا, حدوثها نهائيا

فلابد من التنقيب عن الأسباب و الفحص ثم التشخيص السليم , يمكن تلافيها بطرق العلاج الصحيحه

مع الحرص على الوقاية لمنع الحدوث لتلافى الكثير من , بالتحليل و الدراسة فوصف العلاج الناجح

 . الاخطار التى تلى تبيعات الانهيار

وطبيعة الخرسانة المسلحة كمادة ( الأسباب , الأعراض  ) للتصدع أيفلابد من معرفة الأشكال المختلفة 

 .  انشائية و خصائصها و الخرسانة المسلحة هي الجسم الذي يصاب بالعلل و الأمراض

تؤدى ( اتفوو سق ابياماساسات و أعمدة و ) فغياب و عدم وجود حماية للمنشآت بعناصرها المختلفة من

ل الجيد وعمل الاحتياطات اللازمة والصيانات الدوريه لمنع حدوثها زمن الع حتما الى وقوع الكارثه فلابد

 . قد تؤدي الى الانهيار في النهاية لشروخو حمايتها من الصدأ و ا

تناولت هذه الدراسه مشكلة انهيارات المبانى والتمحيص فى اسبابها وكيفية حلولها ومعرفة المواد 

 . من حدوث هذه الكارثهلحماية المبانى  ه والتقنيات الجديد

فقد اعتمدت الدراسه علي عدة مصادر لتوفير المعلومات اللازمه  متمثله في المراجع والمقابلات 

البحث  ىلطريقه التى استخدمت فى هذا البحث هاف ,الشخصيه مع الجهات ذات الصله بموضوع البحث

دسين من مختلف التخصصات  فى مدينة الميدانى باستخدام اداة الاستبيان وذلك باستخدام عينه من المهن

اضافة الى دراسة حالة مبنى كلية الدراسات التجاريه ,الخرطوم لاجراء الاستبيان ومن ثم تحليله

 . والمصرفيه بجامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا
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Abstract 

 

Structural failures of the concrete constructions became one of the important 

problems and the occurrence of them has to be radically prevented. One of 

the major causes of these problems is the lack of awareness of how and why 

do the structural failures occur, and consequently, how to deal with them. 

Causes of the structural failures have to be properly investigated, studied, 

and analyzed in order to prescribe the right treatment of them. In addition to 

this, a number of preventive measures should be taken to mitigate damages 

caused by the structural failures (cracks, deflections, collapses...etc).                                             

                                                                                

The lack of necessary precautions to all construction details (foundations, 

columns, beams, slabs, etc) definitely leads to the catastrophe. Appropriate 

precautions of corrosion and water insulation prevent cracks and collapses .                                                                                             

This research focused on the problem of the buildings collapses, the causes, 

the solutions, and the modern preventive construction technologies and 

materials.                                                                                                     

 

The methodology of this research is based on intensive literature review, 

interviews, the analyses of a questionnaire that targeted a number of 

specialized engineers and experts. Moreover, the building of (The Faculty of 

the Commercial and Banking Studies –Sudan University of Science and 

Technology was taken as a case study.                                                        
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